
ی  ه ها ش�گا با
سعيد احمديان

    گزارش
دولت�ي فوتبال 
در حال�ي اي�ن 
روزها در تدارک براي برپاي�ي اردوي خارجي 
هستند که رئيس فدراسيون فوتبال مدعي شده 
بود با توجه به توصيه مقام معظم رهبري براي 
آرايش دفاعي کش�ور ب�ه تيمي ب�راي اردوي 

خارجي مجوز نخواهد داد!
هم اردوي خارجي می روند و هم خبري از کاهش 
هزينه ها و رياضت اقتصادي نيست، بلکه فاکتورهاي 
چند برابري هزينه هايش��ان براي فصل آينده را از 
همين الان آماده کرده اند تا به پاس��تور بفرستند 
و از خزان��ه دولت به حسابش��ان پول واريز ش��ود، 
آن هم در شرايطي که قرار بود امس��ال در شرايط 
سخت اقتصادي کشور، باشگاه های دولتي فوتبال 
مدارا کنند و ليست هزينه های چندده ميلياردي 
سالانه ش��ان را که از بيت المال پرداخت می ش��ود 
کوچک تر کنند. نمونه آن اردوهاي خارجي باشگاه ها 
بود که رئيس فدراسيون فوتبال حکم به ممنوعيت 
آن داد، اما ام��روز در روزهايي که تمرينات پيش از 
فصل ليگ برتري ها آغاز شده، خيلي از باشگاه های 
دولتي پس از بستن قرارداد کمپ های خارجی شان، 
به دنبال بليت استانبول هستند تا مانند سال های 
گذشته باز هم ترکيه پاتوق باشگاه های ايراني پيش 

از شروع فصل جديد باشد!
   ادعايي که تنها در تلويزيون ارزش داشت

27 ارديبهش��ت بود که مهدي ت��اج از خيابان 
س��ئول جنوبي تهران ب��ه جام جم رف��ت تا در 
بخش خبري ساعت 21 ش��بکه يک تلويزيون 

از سياست های فدراسيون فوتبال براي اجرايي 
شدن دس��تور مقام معظم رهبري براي گرفتن 
آرايش دفاعي در کش��ور با توجه ب��ه تحريم ها 
و فش��ارهاي ظالمانه غربي ه��ا و امريکا صحبت 
کن��د. مهم ترين نکته مورد اش��اره ت��اج در اين 
مصاحبه تلويزيون��ي، ممنوعيت اردوي خارجي 
براي باشگاه ها بود. اردوهايي که ارز زيادي را از 
کش��ور خارج می کند.  او در اين باره گفت: »در 
جلسه ای که با وزير ورزش و مديران 16 باشگاه 
ليگ برتری داش��تيم، به اين نتيجه رسيديم که 
تيم ها به اردوی خارج��ی نروند. در واقع ما ديگر 
مجوز برگزاری اردوی خارجی را صادر نمی کنيم 
و از باش��گاه ها می خواهي��م از امکان��ات داخلی 

استفاده کنند.«
با توجه به لحن محکم صحبت های مهدي تاج در 
تلويزيون درباره ممنوع ب��ودن اردوهاي خارجي، 
تصور می ش��د که قرار اس��ت براي يک بار هم که 
شده فوتبالي ها که هزينه نزديک به هزار ميلياردي 
سالانه شان از بودجه عمومي کشور و دولت پرداخت 
می شود، می خواهند به اندازه يک اردوي چند روزه 
که هم شده خودشان را کنار مردم ببينند، هرچند 
خيلي کوچک، ام��ا در رياضت اقتص��ادي مردم 
در اين شرايط شريک ش��وند. يک تصميم خوب 
و قابل توجه از فدراس��يون فوتبال که در صورت 
عملي شدن می توانست حداقل بخش کوچکي از 

ريخت وپاش های اهالي فوتبال را کم کند.
  مخالف خواني ها با وعده تاج

با اين حال همان ط��ور که پيش بينی می ش��د 
وعده تاج خيلي زود با واکنش باش��گاه ها و البته 

س��ازمان ليگ به عنوان زيرمجموعه فدراسيون 
فوتبال روبه رو شد. واکنش هايی که نشان می داد 
صحبت های رئيس فدراسيون فوتبال تنها يک 
شو و نمايش بيش��تر نبوده است، به خصوص که 
س��ازمان ليگ فوتبال پ��س از صحبت های تاج 
اعلام کرد که قرار نيس��ت دس��تورالعملي براي 
ممنوعيت اردوهاي خارجي باش��گاه ها تدوين 
شود. مسئله ای که نشان می داد وعده تاج بيشتر 
از اينکه براي باشگاه الزام قانوني داشته باشد يک 

توصيه بوده است. 
باش��گاه ها هم خيل��ي زود حرف ت��اج را زمين 
گذاش��تند و در يکي از اي��ن واکنش ها، مهدي 
محمد نبي، عضو هيئت مديره باش��گاه دولتي 
پرس��پوليس به مخالفت با ممنوعيت اردوهاي 
خارج��ي پرداخت و گف��ت: »قاعدت��اً آقای تاج 
منظورشان تيم هايی است که در ليگ قهرمانان 
آس��يا حضور ندارند. تيم ما در لي��گ قهرمانان 
آسياس��ت و اردو ها بايد بر اس��اس نقطه نظرات 

سرمربی برگزار شود.«
  وعده تاج توخالي از آب درآمد!

حالا هم در شرايطي که نزديک به يک ماه و نيم 
از صحبت های تاج می گذرد، برخي باشگاه های 
دولتي در روزه��اي آينده براي برگ��زاري اردو 
راهي ترکيه می شوند تا مشخص شود که کمتر 
باشگاهي براي توصيه تاج اهميت قائل شده است. 
با اين حال نکته قابل تأمل ادعاي تاج درباره مجوز 
ندادن فدراسيون فوتبال به باشگاه ها برای اردوي 
خارجي است، ادعايي که با توجه به قطعي شدن 
اردوي خارجي چند باشگاه ليگ برتري زير سؤال 

می رود تا س��راب بودن وعده تاج براي همراهي 
فوتبال در آرايش دفاعي کشور عيان شود.

 در اين راستا گفته می شود که دو باشگاه دولتي 
استقلال و پرس��پوليس که زيرمجموعه وزارت 
ورزش هس��تند، ترکيه را ب��راي برپايي اردوي 
پيش فصل خود انتخاب کرده اند. گفته می شود 
اس��تقلال هفته آينده ب��ه اس��تانبول می رود و 
پرس��پوليس هم پس از لغو اردوي اين کشور در 
کانادا، در حالي قرار بود در کردان کرج اردو بزند 
که خبر می رس��د قرمزهاي پايتخت هم با چراغ 
سبز وزارت ورزش راهي اردوي خارجي می شوند 
تا اي��ن وزارتخان��ه تبعيضي بي��ن دو تيم تحت 
مديريتش نگذاشته باش��د. علاوه بر اين باشگاه 
دولتي سپاهان که بودجه 100 ميلياردي سالانه 
از دولت دريافت می کند، 27 تير به ترکيه می رود 
تا از س��رخابی های پايتخت عقب نمانده باشد. 
علاوه بر اين باشگاه های غيردولتی مانند تراکتور 

و پديده هم اردوي خارجي خواهند داشت.
  باشگاه هايي که کنار مردم ماندند

پيشي گرفتن باش��گاه های دولتي فوتبال براي 
برپايي اردوي خارجي در سال سخت اقتصادي 
کشور، آن هم با هزينه های سرس��ام آوری که از 
بيت المال تأمين می شود، در شرايطي است که 
برخي باشگاه ها ترجيح داده اند با برپايي اردو در 
داخل، سعي در درک شرايط ويژه کشور داشته 
باشند. در اين زمينه سايپا اردوي پيش فصل خود 
را در بروجن اس��تان چهارمح��ال بختياري برپا 
کرد. پارس جنوبي به سرعين اردبيل رفته است و 

گل گهر سيرجان هم در کرمانشاه اردو می زند.
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 شکست آرژانتين در سوپرکلاسيکو 
و ناکامی دوباره لئو

تیته: مسی را مهار کردیم و به فینال رسیدیم
سلسائو با تحميل شکست به آلبی سلسته اولين فيناليست کوپا آمه ريکا 
2019 لقب گرفت. نبرد برزيل – آرژانتين موسوم به سوپرکلاسيکو با 
برتری 2 بر صفر زردپوشان به پايان رسيد تا ميزبان در يک قدمی کسب 
جام قرار بگيرد و راه راه پوش��ان هم يک بار ديگر در حضور ليونل مسی 
حسرت قهرمانی به دلشان بماند. اين بازی حساس با قضاوت بحث برانگيز 
داور اکوادوری همراه بود و در پايان بازی، آرژانتينی ها از اينکه داور دو 

پنالتی مسلم آنها را نگرفته بود، گلايه داشتند. 
  تمجيد از مسی

سرمربی برزيل مهار ليونل مسی را رمز برتری تيمش خواند. گابريلی ژسوس 
و روبرتو فيرمينو دو گل پيروزی بخش قناری ها را زدند تا تيته بعد از برد 
تيمش و صعود به فينال به تغيير شيوه بازی شاگردانش اشاره کند: »برای 
مهار و خنثی کردن بازيکنی مثل مسی ما مجبور بوديم ساختار تيم مان 
را تغيير دهيم. برای همين فيرمينو را کمی عقب آورديم تا ميانه ميدان 
را بيشتر ببنديم و در نتيجه اين تغييرات نسبت به ساير بازی ها مالکيت 
توپ کمتری داشتيم. ليونل مسی يک فوتباليست فرازمينی و استثنايی 
است، چه زمانی که توپ را در دس��ت دارد و چه در ديگر دقايق مسابقه. 
مسی اينقدر فوق العاده است که جا دارد از او نام ببرم. برزيل يک بازی عالی 
و کم فراز و نشيب انجام داد.« بازی در ماراکانا به عنوان سرمربی فيناليست 
افتخاری بزرگ برای تيته است: »بعد از حضور در فينال است که به معنای 
واقعی کلمه سرمربی تيم ملی برزيل می شوم. همانطور که می گويند اگر 
در ماراکانا بازی نکرده باشيد فوتباليست نيستيد. اگر هم در ماراکانا هدايت 

يک تيم را بر عهده نگرفته باشيد، مربی واقعی نيستيد.« 
  انتقاد از داوری

سرمربی آلبی سلسته باخت را حق تيمش نمی داند. ليونل اسکالونی که 
شاهد حذف آرژانتين از کوپا آمه ريکا بود از عملکرد بازيکنانش انتقادی 
نکرد: »بدون ترديد نش��ان داديم که اين گروه از بازيکن ها اهميت به تن 
کردن اين پيراهن را بهتر از هر کس ديگری درک می کنند. ما تصويری از 
آينده اين تيم را نشان داديم، تصويری از اين بازيکنان و راهی که در آن قدم 
برداشته اند. بازی در اين شرايط و برتر بودن نسبت به حريف اتفاق ساده ای 
نيست. البته اينها ديگر مهم نيست، چون حريف ما به فينال صعود کرده 
است. آنچه ما از اين بازی می بينيم تماماً مثبت است. اين شکست واقعاً 
غيرمنصفانه است چراکه هيچ کس به اندازه ما روی دروازه برزيل موقعيت 
گلزنی ايجاد نکرد.« دفاع از بازی ليونل مسی نکته ديگری بود که اسکالونی 
در کنفرانس خبری تأکيد زيادی روی آن داشت: »در اين شکی نيست که 
مسی پرچمدار ماست. برزيل دائماً سعی می کرد جلوی رسيدن پاس ها به 
او را بگيرد و ما هم به دنبال راهی بوديم تا توپ را به مسی برسانيم. تماشای 
بازی اين بازيکن واقعاً لذت بخش بود. اوضاع بر وفق مراد ما پيش نرفت، ولی 

مسی و تيم ما در بازی بعدی دو تيم اين نتيجه را جبران خواهند کرد.«
  پنالتی های سوخته

داور بازی برزيل – آرژانتين کلًا اعتقادی به VAR و بازبينی صحنه های 
بحث برانگيز نداشت. در حالی در بازی های قبلی کوپا، کمک داور ويدئويی 
تأثير زيادی روی نتايج بازی ها داشت که در سوپرکلاسيکو قاضی ميدان 
به گونه ای  ديگر عمل کرد. سرنگونی آگوئرو در محوطه جريمه برزيل 
توسط آلوس و ضربه محکمی که آرتور با آرنج به اوتامندی زد، هيچ کدام 

داور را متقاعد نکرد که ضربه پنالتی به سود آرژانتين اعلام کند. 
به همين خاطر بود که کاپيتان مسی در پايان بازی با عصبانيت از داور انتقاد 
کرد: »آنها از ما بهتر نبودند. برزيلی ها خيلی زود به گل رسيدند و گل دومشان 
هم بعد از آن زده شد که پنالتی  را که روی آگوئرو مرتکب شده بودند به نفع 
ما نگرفتند. داور مس��ابقه تا قبل از آن خيلی بد داوری کرده بود و تا جايی 
که می توانست به همه کارت زرد داد، ولی در آن صحنه حتی به خودشان 
زحمت بررسی VAR را ندادند. واقعاً خيلی جالب است، اين شکل داوری 
کردن در طول مسابقه بارها و بارها تکرار شد. به محض اينکه برخوردی اتفاق 
می افتاد به سود برزيل سوت زده  می ش��د و اين داوری مزخرف باعث شد 
حواس ما از بازی پرت شود.« لئو اما بهانه ای  برای باخت و ناکامی آرژانتين 
نداشت: »ما هيچ بهانه ای برای شکست نداريم، ولی بايد اين بازی بررسی و 
تحليل شود. اميدوارم کنفدراسيون فوتبال امريکای جنوبی )کانمبول( در 
اين باره کاری انجام دهد. به نظر م��ن ما خيلی خوب بازی کرديم و تلاش 

زيادی به خرج داديم. فکر می کنم برزيلی ها نسبت به ما برتری نداشتند.«

گزارش»جوان« از تدارک اردوهاي خارجي باشگاه های دولتي فوتبال در سال سخت اقتصادي کشور

ریشخند فوتبالي ها به ریاضت اقتصادي مردم!

عربده کش ها همچنان مشغول کارند!
جای خالی اش اين روزها به ش��دت روی س��کوها حس می شود. جای  
ليدری که اس��تادانه چون رهبر ارکس��تر با حرکات دست و بدن خود 
موجی از هيجان را در تماشاگران ايجاد می کرد و تشويق های بی امانی 
را ترتيب می داد که هر تيمی آرزوی داش��تن چنين  ليدری را داش��ته 
باشد. بازتاب تشويق هايش مرزها را هم درنورديده بود، به طوری که در 
جريان جام جهانی 1978 آرژانتين مجله معروف فرانسوی »مونديال« 
برايش نوشت: »تيم ايران فقط يک دروازه بان )مرحوم ناصر حجازی( و 
يک تشويق کننده آورده است. همين جمله کوتاه کافی بود تا نشان دهد 
رضا چا چا تا چه اندازه در هدايت س��کوها و نظم و هيجان بخشيدن به 
تماشاگران مهارت دارد. ليدری سکوها تنها کاری نبود که فوتبال از اين 
ليدر توانمند به ياد دارد. خيلی وقت ها او در چهره ماساژوری قهار وظيفه 
آماده کردن بدن های بازيکنان را داشت. هم دوره و هم سفر بزرگانی چون 
پروين و حجازی بود، اما هرگز خود را آويزان کسی نکرد. جنجال به راه 
نينداخت و سکوها را به تنش وا نداشت. چاقوکشی و عربده کشی هم نکرد. 
در شکل و شمايل باديگارد ظاهر نشد و چشمش به دست بازيکنان نبود 
تا چيزی در جيبش بگذارند، چون يک ليدر واقعی و عاشق فوتبال بود و 
هدفی جز نظم دادن به تشويق های هيجان انگيز برای تماشای فوتبالی 
دلچسب و لذت بخش نداشت. درست برعکس آنهايی که امروز کار را به 
جايی رسانده اند که فدراسيون از تمامی باشگاه ها می خواهد ديگر از واژه 
ليدر استفاده نکنند و شرايطی را فراهم کنند که تمامی اعضای کانون 

مشوقين زير نظر کميته ای با نام کميته فرهنگی فعاليت کنند.
سخت است، هم رضا چاچا را ليدر خطاب کنيم و هم آنهايی را که اين 
روزها به واسطه عربده کشی ، فحاشی  و قلدربازی ها جايی برای خود در 

کنار تيم ها باز کرده اند ليدر بخوانيم! 
آنهايی که به واس��طه س��وءمديريت آقايان باندهای مخوفی ش��دند و 
باديگاردهای خش��ن يا ش��رورهای فيلم های هالي��وودی را به يادمان 
می آورند. کنار گذاشتن شان کار چندان سختی نيست. کافی است قبل 
از هر چيزی مديران باشگاه ها دست رد بزنند بر سينه شان و دورشان را 
خطی قرمز بکش��ند و بازيکنان و مربيان يک بار برای هميشه تصميم 

بگيرند که ديگر به آنها باج ندهند. 
اما آيا می توان دستش��ان را از فوتبال کوتاه کرد، وقتی از مدير و مربی 
گرفته تا بازيکن به رغم تمام قيافه هايی که می گيرند، در خفا آنها را برای 
اهداف غيرحرفه ای و صدالبته غيراخلاقی خود نگه می دارند و حاضر به 
قطع اين رابطه شوم نيستند که اگر بودند، شاهد ارتقا آنها از ليدری به 
کارمندی باشگاه نبوديم و در کمال تعجب نمی ديديم که دست به دست 
س��رمربيان خارجی، آنها را از اين س��مت زمين به سمت ديگر هدايت 

می کنند و چون باديگاردی مطمئن شانه به شانه  آنها راه می روند!
شرشان از سر فوتبال کم نمی ش��ود، چون هيچ اراده ای در اين خصوص 
وجود ندارد، حتی اگر آقايان ادعا کنند که بساط آن ها را برچيده اند. آنها 
لازمه کار مديران، مربيان و بازيکنان هستند. لازمه کار مديران بی کفايتی 
که ضعف های مديريتی خود را با به دست گرفتن نبض سکوها به واسطه 
همين نفرات است که لاپوشانی و ماستمالی می کنند که اگر غير از اين بود، 
شاهد شانه به شانه راه رفتن آنها در کنار مربيان تيم های مطرح نبوديم. حال 
آنکه پرونده های قطور شرارت هايشان فرياد می زند که جايی حتی تا چندده 
متری چمن و ورزشگاه هم نبايد داشته باشند. اما چه می شود که آزادانه 
جولان می دهند و گردن کشی ، عربده کشی و فحاشی هايشان نمی تواند 

مانع از ورودشان به ورزشگاه ها و محل تمرين تيم ها شود؟!
گفته می شود نيروی انتظامی تصميمی قاطع برای برچيدن بساطشان 
از ورزشگاه ها گرفته است. خيلی هايشان سال قبل و پيش از بازی های 
تيم های خود باي��د به نزديک ترين کلانتری مح��ل می رفتند و خود را 
معرفی می کردند. اين می توانست گام مثبتی برای تغيير اوضاع و کوتاه 
شدن دست شرورها از فوتبال باشد، اما گويی اين تصميم هم قرار نيست 
کارساز شود، وقتی خيلی از همان گردن کشان عصيانگر را که دليل اصلی 
آشوب ها روی سکوها هستند، امروز آزادانه اطراف سرمربيان تازه وارد 
تيم های مطرح می بيني��م. آنقدر نزديک که گويی باديگارد ش��خصی 
هستند يا عضوی جدا نشدنی، اين صحنه های تلخ چقدر اين روزها جای 
خالی رضا چاچا را به رخ می کشد. رهبری که ليدری بدون شک برازنده او 
بود، اما نه ليدری که اين روزها عده ای شرور معنای آن را تغيير داده اند!

دنیا حیدري

 عقب نشیني وزارت ورزش 
از اجراي انتخابات الکترونیکي

انتقادها به تصميم تأمل برانگيز وزارت ورزش و فدراسيون وزنه برداری 
در برگزاري انتخابات روز يک ش��نبه آينده رياس��ت اين فدراس��يون 
به صورت الکترونيکي باعث عقب نش��ينی آشکار وزارت از اين تصميم 

شائبه انگيز و خلق الساعه شد.
محمدشروين اس��بقيان، مديرکل دفتر امور مشترک فدراسيون های 
ورزشی وزارت ورزش و جوانان در پاسخ به اين سؤال که آيا قرار است 
انتخابات فدراس��يون وزنه برداری به صورت الکترونيکی برگزار شود، 
با اش��اره به لزوم حفظ و صيانت از آراي اعضای مجمع اظهار داش��ت: 
»حافظ آرای مخفی هستيم و حتماً رأی گيری به صورت پنهانی خواهد 
بود. مس��ئول امور مجامع از س��الن و نرم افزار بازديدی داشته و تأکيد 
کرده که شرايط کاملًا مخفی است و هيچ کس از رأی ديگری خبردار 
نخواهد شد. ما وظيفه داريم شفاف سازی کنيم. باز هم تأکيد می کنم تا 
به اطمينان کامل از رأی مخفی نرسيم، انتخابات به همان شکل قبلی 
برگزار خواهد شد.« محمدرضا داورزني، معاون ورزش قهرماني وزارت 
ورزش نيز با بيان اينکه نظر آخر در اين خصوص را مجمع وزنه برداری 
می دهد توپ را به زمين آنها انداخت. داورزني که شنيده می شد نقش 
بسزايي در راه افتادن جريان انتخابات الکترونيکي وزنه برداری داشته 
اس��ت، عنوان کرد: »اينکه در روز يک ش��نبه انتخابات وزنه برداری با 
سيستم الکترونيکی برگزار ش��ود يا به صورت دستی، قبل از برگزاری 
انتخابات از اعضای مجمع س��ؤال خواهيم کرد و براساس نظر مجمع 

تصميم می گيريم که انتخابات را با چه سيستمی برگزار کنيم.«

وقتي نمی خواهی کاشته مسي گل شود!
برزيلي ها خوب می دانستند اگر مسي را مهار نکنند کارشان برابر آرژانتين 
به مشکل می خورد و بايد بی خيال حضور در فينال کوپا آمه ريکا شوند. آنها 
در طول بازي نيمه نهايی کار مهار مسي را به بهترين شکل ممکن انجام 
دادند، اما وقتي فرصت ضربه کاشته نصيب اعجوبه فوتبال جهان می شود، 
آن وقت حريف فقط بايد دست به دعا بردارد. دني آلوز، همبازي سابق مسي 
در بارسلون بهتر از هر کسي می دانست که اين فرصت براي مسي يعني گل 
تساوي آرژانتين و بازگشت آنها به بازي. بنابراين بيهوده نبود که اين چنين 

پشت ديوار دفاعي زانو زد و براي گل نشدن ضربه مسي دعا کرد.

شکست بدون تحقیر شدن 
برزيل و آرژانتين بالاخره ديداری دراماتيک 
و ماندگار را در کوپا آمه ريکای 2019 برگزار 
کردند. نتيج��ه پايانی پي��روزی ميزبان و 
صعودشان به فينال بود، نتيجه ای که قبل از 
بازی هم پيش بينی  می شد. آرژانتين اما در 
اين جدال بزرگ يک قدم هم پس نکشيد و 
بهترين نمايش خود را در تورنمنت امسال 
به جا گذاشت. تيم ليونل اسکالونی در طول 
تورنمنت رشد کرد. شکست 2 بر صفر در 
بازی اول مقابل کلمبيا باعث شد ايده های اوليه مربی موقت آلبی سلسته، 
مبنی بر فوتبالی با انتقال سريع از دفاع به حمله کلاً کنار گذاشته شود. اين 
روش بازی مشخصاً برای تيمی که ستاره اولش ليونل مسی است، قابل اجرا 
نبود. بنابراين آرژانتين روی بازی در ميانه زمين تمرکز کرد، روش��ی که 
مقابل برزيل اجرا ش��د و چندين و چند بار تا يک قدمی باز کردن دروازه 
اليسون پيش رفت. آرژانتينی ها برابر برزيل از جان و دل مايه گذاشتند، 
چيزی هم کمتر از اين از آنها انتظ��ار نمی رفت. بعد از پيروزی 2 بر صفر 
مقابل ونزوئلا در مرحله يک چهارم نهايی، دو نکته کاملًا قابل پيش بينی 
بود: اول اينکه آرژانتين بعيد است بتواند دروازه خودش را مقابل برزيل 
بسته نگه دارد و دوم اينکه برای فيناليست ش��دن آلبی سلسته نياز به 
مسی ای در اوج داشت. با اينکه اس��کالونی دو مهاجم مرکزی، به علاوه 
مس��ی در نقش ش��ماره 10را در ترکيب اصلی قرار داده ب��ود، آگوئرو و 
مارتينز مدام در کارهای دفاعی ش��رکت می کردند تا تعادل تيمشان به 
هم نخورد. اين تلاش بی وقفه آرژانتينی ها باعث شد برزيل هرگز تيم برتر 
زمين به نظر نرسد، اما در انتها ضعف های دفاعی آلبی سلسته ضربه ای 
کاری به آنها زد، ولی اين شکستی فاجعه بار و تحقيرآميز برای آرژانتين 
نبود. اسکالونی، مربی موقتی بود که دست به جوان سازی در تيمش زد و 
بازيکنانی آينده دار به آلبی سلسته اضافه کرد. بعد از پايان تورنمنت و بازی 
رده بندی اسکالونی کنار خواهد رفت و مربی  جديدی رهبری آرژانتين 
را برعهده خواهد گرفت و پروژه ای جديد در اين تيم آغاز خواهد شد. در 
هر صورت آرژانتين با وجود نمايش سربلندانه ای که برابر برزيل داشت از 
رسيدن به سومين فينال پياپی در کوپا آمه ريکا بازماند تا حسرت مسی و 

هم تيمی هايش برای کسب افتخاری ملی ادامه پيدا کند.

تيم ويکری
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شیوا نوروزی

رسماً قدم به چمن 
شميم رضوان

      چهره
ورزش��گاه شهيد 
کاظمی گذاشت. 
دو روز پي��ش از جايگاه وي��ژه و در کنار عرب و 
خليلی بعد از بازديد از ورزشگاه به تماشای تمرين 
بازيکنان نشس��ته ب��ود، اما روز گذش��ته ديگر 
تماش��اگر نبود. اگرچه باش��گاه هنوز به دلايل 
مديريتی و برای فرار از پرداخت غرامت رسماً او را 
به عنوان سرمربی پرس��پوليس در ليگ نوزدهم 
معرفی نکرده، اما جلسه معارفه دو روز قبل برگزار 
شد و پرسپوليسی ها صبح و عصر ديروز تمرينات 

خود را با سرمربی جديدشان  استارت زدند. 
اين بار هم رن��گ لباس هايش متف��اوت بود و به 
چشم می آمد، درس��ت مثل روزی که با پيراهن 
آبی در اتاقی سرتاس��ر قرمز با سرخپوشان ديدار 
کرد، اما بي��ش از آنکه رنگ متماي��ز لباس های 
کادر فنی در نخستين تمرين سوژه باشد، حضور 

زودهنگام آنها در ورزش��گاه بود که به چشم آمد. 
کالدرون و دستيارانش که حالا فرزاد حبيب اللهی، 
آناليزور چند فصل اخير سرخپوش��ان نيز که به 
واسطه آناليزهای قابل قبولی که از عملکرد فنی 
تيم در فصل گذش��ته ارائه داده، جزئ��ی از کادر 
مربيگری او است، دو ساعت قبل از زمان تمرين 
در ورزش��گاه حاضر شدند. ش��ايد چون سرمربی 
جديد سرخپوشان می خواست با اشراف کامل به 
شرايط نخستين تمرينش را آغاز کند. به همين 
دليل هم بود که قبل از ش��روع تمرين دقايقی را 
با ش��اگردانش به گفت وگو پرداخت و بعد از ورود 
به چمن نيز برنامه هايش را تمام و کمال برايشان 
شرح داد. نکته جالب ديگر اما دويدن های کالدرون 
و دستيارانش پا به پای ساير نفرات تيم بود که مورد 
توجه قرار گرفت و می توانست نشان دهنده جديت 
مرد جديد نيمکت سرخپوش��ان باشد. مردی که 
البته ترجيح داد نوبت بعدازظهر تمرينات تيمش 
پشت درهای بسته برگزار شود تا با تمرکز بيشتر 
بتواند در راستای آماده سازی تيمش و شناخت از 

نفرات خود گام بردارد.
اما درست در شرايطی که کالدرون در حال 
تمرين تيمش بود و شاگردانش را برانداز 
و ارزيابی می کرد، عرب به پولی که بايد 
به برانکو بپردازد، می انديشيد. او که طی 
اين مدت بارها و بارها اعلام کرده بود پول 
برانکو آماده است، در حالی هفته آينده با وکيل 
مرد کروات برای پايان مسالمت آميز اين داستان 
ديدار خواهد کرد که مبلغ در نظر گرفته شده برای 
برانکو را خرج پيش پرداخت کالدرون و دستيارانش 
کرده و ديگر نمی تواند با دست پر برای مذاکره و 
پايان دادن به داستان پرسپوليس با پروفسور پيش 
برود. در حالی که تصور  می شد با آمدن کالدرون و 
استارت تمرينات پرسپوليس، اين تيم اندکی رنگ 
آرامش به خود  ببيند، ع��دم مديريت مديرعامل 
سرخپوشان اين تيم را در آستانه بحرانی تازه قرار 
داده است. بحرانی که می تواند هزينه های گزافی 
برای پرس��پوليس به دنبال داشته باشد. چيزی 
شبيه به داستان ناخوشايند ژوزه که داغش هنوز با 

آن 10 ميلياردی که به جيب زد، تازه است! 

ویلموتس: ایران از اروپا هم امن تر است

استارت پرسپولیس با مرد آرژانتینی

مارک ويلموتس،        چهره
سرمربي تيم ملي 
فوتبال در تازه ترين حرف هايش بار ديگر شگفتي 
خود را از ديدن شرايط کشورمان ابراز کرده است.

س��رمربي تيم مل��ي فوتبال درس��ت مانند تمام 
خارجي هاي��ي که تحت تأثير تبليغات مس��موم 
استکبار جهاني با نگاه منفي و ترس راهي کشورمان 
مي ش��وند به ايران آمد، اما مانند تمامي مربيان، 
بازيکنان و حتي توريس��ت هاي قبل��ي از ديدن 
وضعيت اجتماعي، امکانات و از همه مهم تر امنيت 
حاکم بر ايران مات و مبهوت و متعجب ماند و لب به 

تحسين ايران و ايراني گشود.
ويلموتس در گفت وگو با س��ايت اسپورزای بلژيک 
گفت: »زمانی که به ايران رسيدم، دهانم از تعجب باز 
ماند. يک استاديوم 100 هزار نفری با زمين چمنی 
که شبيه کفپوش ميز بيليارد و يک مرکز ورزشی که 
شبيه مجموعه توبکه بلژيک است و همه چيز دارد 
.ايران ش��ايد حتی از اروپا هم امن تر باشد. بله، اين 
درست است که در ايران زنان پوشش سر و حجاب 
دارند، اما اين فرهنگ کشور ايران است و شما بايد 
خودتان را با آن وفق دهيد. چيزی که در اولين سفرم 
به تهران خيلی توجهم را جلب کرد، اين بود که اينجا 
همه چيز خيلی پاکيزه است. در جای جای اين شهر 
می توانيد گل و گياه ببينيد. به نظر من تهران يک 
شهر اروپايی و واقعاً  مدرن است. نمی خواهم در مورد 
مسائل سياسی حرف بزنم، چون من برای ورزش به 

اين کشور آمده ام، اما در اينجا هيچ نشانه ای از ناامنی 
نديدم. به نظرم اينجا حتی از اروپا هم امن تر است، 
چون واقعاً همه چيز تحت کنترل است. اينجا همه 
چيز تميز است و خبری از الکل نيست. اينجا مردمش 
ذهنيتی دارند که واقعاً قابل تحسين است. مردم برای 
شما احترام قائل هستند و من ديگر نيازی به حضور 

يک پليس در جلسات تمريناتمان ندارم.«
وي به وجود اس��تعدادهاي ناب در فوتبال ايران 
هم اش��اره و عنوان کرد: »در ايران واقعاً بازيکنان 
بااستعداد فراوانی وجود دارد. من دروازه بانی دارم 
که هيچ کس او را نمی شناسد، اما توانايی بازی در  
هر يک از باش��گاه های بزرگ اروپا را دارد. به يک 
بازيکن 18 ساله اجازه دادم اولين بازی ملی اش 
را انجام دهد. او در تيم زير 17 س��اله ها به آلمان 
گل زده بود. مطمئنم که هنوز بازيکنان بااستعداد 

زيادی هستند که بايد آنها را شناسايی کنيم.«
 سرمربي تيم ملي با اشاره به موفقيت های ايران 
در زمان کارلوس کی روش گفت: »سرمربی قبلی 
تيم ملی ايران نتايجی استثنايی کسب کرده بود. 
ايران با او هميشه به جام جهانی می رفت، اما آنها 
مرا استخدام کردند، چون می  خواهند که اين تيم 
را به تيمی جنگنده مانند بلژيک تبديل کنند. برای 
پختن يک سوپ خوش��مزه بايد از مواد متفاوتی 
استفاده کرد. به عنوان سرمربی تيم ملی، دوست 
دارم از مواد مختلفی برای پختن سوپ خوشمزه ام 

استفاده کنم.«


